
 

 
Danske Handicaporganisationer  

Herlev afdeling 

 

 

 
Medlemsmøde   

(Formøde)     

 

Dagsorden 30. Januar kl. 19-21 

1. sal Frivilligcentret 

 

Afbud senest 25. januar til tjaepe@gmail.com 
 

Dagsorden: 
 

1. Meddelelser fra formanden 

 
2. Kort orientering fra andre 

3. "Den gode historie" 

4. Gennemgang af dagsordenen til HR mødet  8/2 (fremsendes af Inge) 

5. Opfølgning på årsmødet 12. marts (tilrettet materiale medsendes) 

6. Punkter til bestyrelsesmødet forud for årsmødet 12/3 

7. Punkter til  møde i HR 18/4 2024 

8. Evt 
  
Afbud senest 25. januar til tjaepe@gmail.com 

 
 

Referat 
Afbud fra: Malene, Lis, Connie, Kirsten, Peter T. Betina og Peter S. 

Torben Nielsen, Hjernesagen, suppleant for Peter T. Gladsaxe deltog, samt 2 tolke 

 
 

1. Meddelelser fra formanden 
a. 2 online møder for formand og næstformand, præsentation af DH´s 

nye politik for universelt design og tilgængelighed. (Hvis Lis ikke kan 
skriver Tine ud om andre er interesserede): 

• 11/3 kl. 17.00-18.30 

• 12/3 kl. 10.00-11.30 
 

b. DH´s beskæftigelsespolitik er på trapperne 
 
c. DH har sendt tal på ledighed blandt flexjobbere. 

Ledighedsgennemsnittet på landsplan er 13,3 % Herlev ligger på 14% 
der er ikke opgivet samlet antal. 

d. Henvendelser via mail til Tine sendes til Tine: tjaepe@gmail.com  

 

2. Kort orientering fra andre  

 
a. Problemer vedr. manglende rækværk (Susanne) det er letbanen der står for  

    det, kommunen er også blevet kontaktet 

mailto:tjaepe@gmail.com


b. Maria kan handicapkørsel forlænges? , det kan det ansøgning sendes til 
    kommunen 

c. Lisbeth bruger/pårørende-råd: 
• Afholdt nytårskur 

• Spurgte ind til borgere i egen bolig, der har behov for hjælp til vaccination  
• Tilgængelighed i bymidten er OK 
•  Foreslår piktogrammer til borgere der ikke kan læse 

• Forårstur til Ganløse Kro 
• Planer om fest i Hørkær senere 

• Der er ansat 2 nye pædagoger 
d. Torben Hjernesagen: Møde med Bente Klarlund 7/3 kl. 19, Høje Gladsaxe,  
          Grønnemose Skole. Der er fortsat nogle pladser ledige. Hjernesagen.dk 

e.  Tine:  
• Autismeforeningen holdt foredrag i Medborgerhuset med Pernille  

         Hebsgaard, 200 deltagere.  
• 25/2 holder Autismeforeningen generalforsamling hvor Oscar Rubin holder 

foredrag. Billetter er  booket op  

3. "Den gode historie" 

4. Gennemgang af dagsordenen til HR mødet  8/2 (fremsendes af Inge) 

         Punkt 1: Tema: Barnets Lov 

Spørgsmål der kan bringes i spil til forvaltning/kommune under Barnets lov, da børn 
ved det fyldte 10. år skal høres indenfor 18 paragrafer: 

• Hvordan klædes sagsbehandlere på til denne opgave? 
• Hvilke udfordringer kan der være, når et barn på 10 år med nedsat  

funktionsevne skal kunne udnytte eller faktisk ikke kan udnytte sin partsstatus 

• Hvordan kan forældrene medvirke til, at inddragelsen bliver til gavn  
              både barn, forældre og kommune 

• Hvilke oplysninger har sagsbehandleren brug for, når hun/han skal  
inddrage barnet 

• Hvilke oplysninger har forældrene brug for, hvis de skal forberede  

barnet 
• Hvordan kan sagsbehandleren forberede barnet  

• Kan forældrene sammen med sagsbehandler drøfte formålet med  
 inddragelsen 
– hvad skal barnet inddrages i/ikke inddrages i 

– hvordan og hvor skal inddragelsen foregå? 
                  

• Hvordan håndteres uenighed blandt forældre? 
 
Punkt 2: Drøftelse af udkast til Handicaprådets årsberetning 2023 

 
• Kan der evt præciseres at Nest Klasser kun er på Kildegårdsskolen og ikke et tilbud 

på alle institutioner? Eller et link til hvor man kan læse mere om det? 
• Kan der evt præciseres under Borgerrådgiver, at DH repræsentanter udtrykte 

tilfredshed med ansættelsen, da det har været et indsatsområde der har været 
arbejdet for. 

• Kunne der evt. linkes til Borgerrådgiveren? og evt indsættes link til de nye 

politikker? 
• Der står at rådet ikke gav høring på omlægning af hjemløseindsatsen, men det 

gjorde vi, som der også står under Housing first 
• Hvordan kan HRs arbejde/årsberetning synliggøres? ( se også under refleksion) 

 

Punkt 3: Refleksions over Handicaprådets arbejde i 2024  



Ressourcer/fremdrift? 
 

• Kunne man bedre anvende at de politisk valgte i HR sidder i andre udvalg, så 
sager dertil kvalificeres? 

• Kunne der være ad hoc udvalg på udvalgte områder (tilgængelighed, pårørende, 
unge osv) så ikke alle skal mødes med alle udvalg? 

• Kan pårørende anvendes? 

 
Synlighed? 

• Årsrapport synlig hvordan? Kan den komme ud på kommunens Facebook? 
Høringer? 

• Det er primært (læs – kun) DH Herlev der er kommet med de fleste 

høringssvar. Dog jf. årsrapporten er det en accepteret procedure, da vi så har 
maks indflydelse.  

• Alternativet er så hvad? 
• Kan der forudses en bedre hvilke og hvornår der er høringer?  
• Kan vi forvente at de politisk valgte bidrager overhovedet?  

• Og hvorfor ikke? 
 

5. Opfølgning på årsmødet 12. marts (tilrettet materiale medsendt) 
 
              Det medsendte materiale godkendt uden ændringer sættes på hjemmesiden 

6. Punkter til bestyrelsesmødet forud for årsmødet 12/3 

                     a. Punkter til HR mødet den 18/4 

                     b. Hjemmesiden 

7. Punkter til  møde i HR 18/4 2024   (DH mødet 13/3) 

8. Evt 

Ikke noget under evt.  

Inge Rasmussen 

Herlev den 2. febr. 2024 

 

 

 

 


